
Rada starostov v Košiciach 

 

Zápisnica 

z 2. rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 8. 2. 2011 

 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

 

Rokovanie otvoril a viedol predseda Rady starostov v Košiciach Rudolf Reštei. 

Skonštatoval, že v úvode rokovania bolo prítomných 18 starostov a rada bola uznášania 

schopná. 

Požiadal, aby si starostovia v pozvánke opravili uvedený paragraf na § 2 ods. 2 

Rokovacieho poriadku Rady starostov v Košiciach, na základe ktorého bolo zvolané dnešné 

rokovanie. Ospravedlnil sa za spôsobenú technickú chybu. 

 

Úvod rokovania 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov – Uviedol, že program rokovania bol zostavený tak, aby 

kopíroval program III. rokovania mestského zastupiteľstva dňa 14.2.2011. 

 Otvoril možnosť doplnenia, alebo zmeny bodov programu rokovania. 

 

p. Kupec, starosta MČ Košice – Kavečany: Mimo zvukový záznam požiadal predsedu Rady 

starostov, aby v bode rôzne mohli diskutovať o liste, ktorý bol doručený na jednotlivé 

mestské časti. 

 

p. Jenčová, starostka MČ Košice – Nad jazerom: Nemala návrh k doplneniu programu, ale 

uviedla, že mala technický problém dostať sa ku elektronickým materiálom. 

 Navrhla, aby počas rokovania mohla mzdárka z magistrátu doniesť pre tých, ktorých sa 

to zo starostov týka, tlačivá - potvrdenie o príjme. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov – Opýtal sa aj ostatných starostov, či taktiež mali technický 

problém dostať sa ku elektronickej podobe materiálov a v prípade problémov, sa to 

bude riešiť s technikmi z magistrátu. 

 Na rokovaní Rady starostov privítal aj zástupcov mesta, pani námestníčku primátora 

Lenártovú a p. Mutafova z kancelárie primátora. 

 Nakoľko neodzneli iné návrhy ku zmene programu, dal hlasovať o programe, ktorý bol 

uvedený v pozvánke. 

 

Hlasovanie č. 1 - za: 18, proti: -, zdržal sa: - 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov – Program rokovania bol schválený. 

 

*   *   * 

 

Za overovateľov zápisnice boli určení: Monika Puzderová a Ing. Ján Kupec 

 

*   *   * 

 

Bod č. 1 

Zásady pre výkon kontrolnej činnosti v podmienkach mesta Košice 
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p. Reštei, predseda Rady starostov – Tak, ako v úvode uviedol, program dnešného rokovania 

bol stanovený tak, aby kopíroval správy, ktoré budú predmetom rokovania mestského 

zastupiteľstva dňa 14.2.2011. 

 Tento materiál mestskej rade predkladala hlavná kontrolórka mesta Košice p. Ing. 

Jakubíková. Mestská rada odporúčala mestskému zastupiteľstvu tento materiál schváliť.  

 Otvoril rozpravu. Nakoľko sa zo starostov nikto neprihlásil, rozpravu uzavrel 

a odporúčal, aby Rada starostov zobrala tento materiál na vedomie. 

 

*   *   * 

 

Bod č. 2 

Rozdelenie výkonu oprávnení Mesta Košice ako spoločníka alebo akcionára 

v obchodných spoločnostiach medzi primátora a námestníkov primátora 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov – Uviedol, že mestská rada odporúčala tento materiál 

mestskému zastupiteľstvu prerokovať a schváliť, tak ako bol predložený bez uvedených 

mien, ktoré majú túto pôsobnosť vykonávať. 

 Opýtal sa starostov, či majú k tomuto bodu pripomienky. Nakoľko žiadne neodzneli, 

uviedol, že Rada starostov berie na vedomie tento materiál. 

 

*   *   * 

 

Bod č. 3 

Zmena štatutárnych orgánov v obchodných spoločnostiach s majetkovou účasťou mesta 

Košice 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov – Materiál zvona neobsahoval nové návrhy a tento materiál 

riešil odvolanie doterajších štatutárov a dozornej rady v jednotlivých spoločnostiach. 

Mestská rada odporúčala mestskému zastupiteľstvu materiál prerokovať s tým, že 

v prípade odvolania týchto konateľov a dozorných rád, budú mestskému zastupiteľstvu 

návrhy predložené či už v zmysle dohôd poslaneckých klubov alebo od jednotlivých 

poslancov ku schváleniu nových konateľov a členov dozorných rád.  

 Otvoril rozpravu. 

 

p. Hlinka, starosta MČ Košice – Juh: Uviedol, že ide o vážny materiál a svojimi dôsledkami 

dopadá na hospodárske a vitálne funkcie mesta. Bolo by vhodné, keby sme sa dozvedeli 

o cieľoch, ktoré sa týmto materiálom celoplošne smerujú. Nebolo mu jasné, čo sa s tým 

bude robiť, či sa bude licitovať v zmysle, kto robil dobre, menej dobre. Je potrebné to 

vysvetliť, k čomu to smeruje. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov – Na mestskej rade tento materiál predkladal p. námestník 

Lazár a prebehla o tom diskusia, prečo sa zvolil tento postup. Bol by hlavný, ktorý by 

o tom mohol hovoriť, ale vzhľadom na prítomnosť p. námestníčky Lenártovej prenechal 

slovo jej, aby vysvetlila spôsob menovania, resp. kreovania týchto orgánov 

v zastupiteľstve. 

 

p. Lenártová, námestníčka primátora mesta Košice – Pozdravila prítomných starostov v mene 

p. primátora a ospravedlnila jeho neúčasť na tomto rokovaní z dôvodu, že sa nachádzal 

na schôdzi v parlamente, aby mohol zadeklarovať svoj názor pri hlasovaní pri 

navrhovanom zákone o znížení platov primátorov a starostov.  
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 Odpovedala na otázky, ktoré boli adresované p. primátorovi včera prostredníctvom 

telefonátov od starostov. Jedna z otázok bola, že prečo nie je koncipovaný rozpočet. 

Podala nasledujúce vysvetlenie.  

 Keďže aj po odrátaní odpisov je hospodárenie tak zlé, že chýba 5 mil. eur, nebolo 

možné z tohto dôvodu skoncipovať rozpočet a predložiť ho na rokovanie zastupiteľstva.  

 Ku otázke predkladania personálnych zmien uviedla, že dôvodom sú závažné 

pochybenia štatutárnych zástupcov, na základe ktorých sa budú odvolávať. Tieto 

závažné pochybenia budú predložené na zastupiteľstve a niektoré vedú až 

k trestnoprávnej zodpovednosti štatutárov. Niektoré pochybenia sú z výsledkov 

Národného kontrolného úradu. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov – Požiadal p. námestníčku, aby mohla zodpovedať na 

dotaz, že akou formou sa budú navrhovať a schvaľovať noví štatutári, v prípade 

odvolania súčasných štatutárov v organizáciách. 

 

p. Lenártová, námestníčka primátora mesta Košice – Mimo záznam uviedla, že to bude 

predmetom rokovania na mestskom zastupiteľstve. 

 

p. Kupec, starosta MČ Košice – Kavečany: Požiadal, aby mu bolo odpovedané 

zrozumiteľnejším a obsiahlejším spôsobom, aké sú tie dôvody, že rozpočet nie je 

pripravený. Osobne nerozumie dôvodu, že chýbajú peniaze. Opýtal sa, kedy budú teda 

tie peniaze. Myslí si, že aj keď peniaze chýbajú, tak istý finančný plán na ďalší rok by 

bol vhodný, alebo, ak je v štádiu rozpracovanosti, aby sa s ním starostovia oboznámili. 

Je pre nich potrebné vedieť a vidieť, aké sú plány s financiami pre mestské časti. Či 

bude v rozpätí z minulého roku, či ich bude viac, alebo nebodaj menej.  

 K predmetnému materiálu uviedol, že nevidí dôvod, prečo v materiáli nie sú zverejnené 

aj konkrétne mená, kde sa takéto veci diali o ktorých hovorila p. námestníčka. 

 

p. Jenčová, starostka MČ Košice – Nad jazerom: Nechcela, aby si p. Kupec bral, že odpovedá 

na jeho dotaz ohľadne rozpočtu. Jej názor bol taký, že radšej chvíľu počkať, ako mať 

k dispozícii narýchlo zlý rozpočet. Momentálne sa v zime žiadne investičné akcie 

nedejú a z jednej dvanástiny sa dá celkom pekne vygazdovať. Je presvedčená o tom, že 

mestské časti nebudú podhodnotené, alebo degradované čo sa týka príjmov a pokiaľ by 

to vedenie podľa našich predstáv nezvládlo, tak máme právo veta, čo sa týka rozpočtu. 

Zopakovala, že je toho názoru, aby sa na rozpočet mesiac, dva počkalo, aby sa pripravil 

dobre. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov – Požiadal, aby sa diskusia vrátila k predmetnej 

problematike bodu  a o rozpočtu sa bude hovoriť v rôznom. Pre spresnenie uviedol, že 

na rokovaní mestskej rady sa hovorilo o rozpočte a o požiadavkách. Z úst p. námestníka 

Lazára bolo konštatované, že rozpočet bude predmetom rokovania v apríli s tým, že 

príjmy pre mestské časti by nemali byť ukrátené, alebo výrazne znížené oproti roku 

2010. 

 

p. Lenártová, námestníčka primátora mesta Košice – K rozpočtu  ešte dodala, že to bude 

presne tak, ako to uviedla p. starostka Jenčová. Z minulosti viete, že sa robilo veľa 

úprav rozpočtu a týmto smerom a cestou vedenie ísť nechce. Deklarovaný stav bol iný, 

ako v skutočnosti a to bolo hlavným dôvodom. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov – Ukončil rozpravu. 
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*   *   * 

 

Bod č. 4 

Zmena štatutárnych orgánov v príspevkových organizáciách a rozpočtových organizácii 

v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Košice 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov – Je to obdobné, ako v predchádzajúcich bodoch, kedy 

materiál bol bez návrhu zmien, bez nových persón, ktoré by mali byť. Ide o návrh 

odvolania jednotlivých zástupcov mesta v organizáciách, uvedených v materiáli. 

 Neodzneli žiadne pripomienky. 

 

*   *   * 

 

Bod č. 5 

Zmena v zložení orgánov združení, neziskových organizáciách a ďalších právnických 

osobách, v ktorých je mesto Košice zakladateľ alebo člen 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov – Uviedol, že mestská rada odporúčala tento materiál 

prerokovať v mestskom zastupiteľstve. 

 Opýtal sa, či zo strany starostov sú pripomienky, návrhy k tomu materiálu. Žiadne 

neodzneli. 

 

*   *   * 

 

Bod č. 6 

Rozšírenie predmetu podnikateľskej činnosti v zriaďovacej listine príspevkovej 

organizácie ZOO Košice - Kavečany 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov – Zo strany starostov neodzneli žiadne pripomienky. 

 

*   *   * 

 

Bod č. 7 

Doplnenie zriaďovacej listiny príspevkovej organizácie Správa mestskej zelene 

v Košiciach 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov – Uviedol, že mestská rada odporúčala tento materiál 

mestskému zastupiteľstvu prerokovať a schváliť. 

 Zo strany starostov neodzneli žiadne pripomienky. 

 

*   *   * 

 

Bod č. 8 

Členstvo v radách škôl a školských zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Košice 

za zriaďovateľa 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov – Na rokovaní mestskej rady bolo doporučené, že ak 

mestské časti majú záujem, alebo prejavia záujem, aby z radov svojich poslancov 

predložili návrh na doplnenie týchto rád, aby tak učinili. Je potrebné obsadiť všetky 

základné školy, centrá voľného času a materské školy. Poslancov v meste je päťdesiat. 
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Odporúčal, aby mestská časť vo svojom teritóriu reagovala na email, ktorý im bol 

z vedenia mesta zaslaný a doplnili ho do piatku, aby mohol byť tento zoznam na 

rokovanie mestského zastupiteľstva skompletizovaný.   

 Opýtal sa, či sú k predkladanému materiálu pripomienky a otvoril rozpravu. 

 

p. Kupec, starosta MČ Košice – Kavečany: Požiadal, aby v predkladanom materiáli sa opravil 

názov materskej školy Kadlubská 1, pretože už dva roky má iný názov a aj adresu. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov – Ukončil rozpravu. 

 

*   *   * 

 

Bod č. 9 

Analýza výchovno-vzdelávacích výsledkov, úrovne riadenia a kontroly, personálneho 

obsadenia a materiálneho zabezpečenia školského roka 2009/2010 v základných školách, 

MŠ, ZUŠ, CVČ, JŠ, SSŠ a školských zariadeniach v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta 

Košice 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov – Materiál bol obsiahli a detailne spracovaný. Mestská 

rada odporúčala prerokovať tento materiál na mestskom zastupiteľstve. 

 Otvoril rozpravu. 

 

*   *   * 

 

Bod č. 10 

Zrušenie uznesenia MZ č. 1200 zo dňa 29.6.2010 (zámena nehnuteľnosti v k. ú. Poľov 

medzi mestom Košice a Rímsko-katolíckou cirkvou, farnosť Košice - Poľov 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov – Otvoril rozpravu. 

 

p. Birošová, starostka MČ Košice – Poľov: Na objasnenie uviedla, že predchádzajúci 

duchovný otec s farskou radou sa unáhlili skôr o tejto zámene s doplatkom, než 

rozhodol biskupský úrad a terajší duchovný otec v týchto veciach koná nápravu. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov – Mestská rada odporúčala toto uznesenie v mestskom 

zastupiteľstve zrušiť. 

 

*   *   * 

 

Bod č. 11 

Zrušenie uznesení MZ v Košiciach č. 291 zo dňa 25.10.2007, č. 1094 zo dňa 23.2.2010 

a bodu č. 2 uznesenia č. 1134 zo dňa 27.4.2010 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov – Mestská rada odporúčala uznesenia, ktoré sú v návrhu 

zrušiť. Dotýka sa to mestskej časti Juh a jedná sa o odkúpenie šestnástich parciel kvôli 

výstavbe cyklistického chodníka. Dôvod k zrušeniu bol, že nedošlo k realizácii 

majetkovoprávneho vysporiadania, vyhotovené geometrické plány v roku 2007 nie sú 

v súlade so súčasným platným katastrálnym zákonom a v rozpočte mesta neboli 

vyčlenené finančné prostriedky na výkup pozemkov.  
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*   *   * 

 

Bod č. 12 

Zmeny a doplnky ÚPN HSA Košice, lokalita Priemyselný park letisko 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov – Predmetný materiál bol mestskou radou odporúčaný na 

prerokovanie v mestskom zastupiteľstve.  

 Zo strany starostov neodzneli žiadne pripomienky. 

 

*   *   * 

 

Bod č. 13 

Odňatie pozemkov na území Mestského parku zo správy Mestskej časti Košice – Staré 

mesto a následné zverenie Správe mestskej zelene v Košiciach 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov – Materiál sa predkladal v zmysle revitalizácie parku 

v Košiciach.  

 Zo strany starostov neodzneli žiadne pripomienky. 

 

*   *   * 

 

Bod č. 14 

Zverenie nehnuteľností do správy Správe mestskej zelene v Košiciach – lokalita 

ohraničená ulicami Národná trieda, Kustrova, Odborárska, Čárskeho a  Hlinkova 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov – Materiál bol mestskou radou odporúčaný na 

prerokovanie v zastupiteľstve. 

 Zo strany starostov neodzneli žiadne pripomienky. 

 

*   *   * 

 

Bod č. 15 

Zverenie nehnuteľností v k. ú. Južné mesto (lokalita Šoltésova – Milosrdenstva ul., 

Mudroňova – Rastislavova, Turgenevova ul.) do správy SMsZ v Košiciach a MČ Košice 

– Juh 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov – Zo strany starostov neodzneli žiadne pripomienky. 

 

*   *   * 

 

Bod č. 16 

Predaj pozemkov vo vlastníctve mesta Košice 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov – Išlo o tieto materiály: 

a) Predaj pozemku v k. ú. Terasa pre MVDr. Jaroslava Soroku a MVDr. Martinu 

Sorokovú do bezpodielového spoluvlastníctva, 

b) Predaj pozemkov pod garážami v užívaní fyzických osôb, 

c) Predaj pozemku v k. ú. Terasa pre Leonarda Gegaja, 

d) Predaj  pozemkov v k. ú. Krásna pre Patrika Žihalu, 

e) Predaj pozemku v k. ú. Terasa  pre Ing. Daniela Šulíka, 
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f) Predaj  pozemku v k. ú. Terasa pre Valériu Makarovú a Anetu Makarovú do 

podielového spoluvlastníctva  každej v podiele ½ k celku, 

g) Predaj voľného nebytového priestoru pre vlastníka bytu Ing. Pavla Kmeťa na ul. 

Hrnčiarska č. 5. 

Všetky odpredaje boli mestskou radou odporúčané na prerokovanie v mestskom 

zastupiteľstve. 

Ani k jednému odpredaju neodzneli zo strany starostov žiadne pripomienky.  

 

*   *   * 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov – Požiadal starostov, aby hlasovali o prijatí uznesenia: 

Rada starostov v Košiciach berie na vedomie prerokované materiály, ktoré sú zaradené 

na rokovanie mestského zastupiteľstva. 

 

Hlasovanie č. 2 - za: 19, proti: -, zdržal sa: - 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov – Uznesenie bolo prijaté. 

 

*   *   * 

 

 

Bod č. 17 

Rôzne 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov – Prenechal slovo p. starostovi Kupcovi, ktorý v úvode 

rokovania požiadal, aby sme sa venovali listu od generálneho riaditeľa p. Šimku, ktorý 

bol mestským častiam zaslaný včera.  

 

p. Kupec, starosta MČ Košice – Kavečany: Rozprával mimo zvukový záznam. 

 

p. Gabštúr, starosta MČ Košice – Myslava: Navrhol, aby mesto na základe podkladov od 

jednotlivých starostov z mestských časti, spracovalo komplexný výstup a zaslalo ho. 

Myslí si, že ak to urobí každá jedna mestská časť za seba, bude ťažké to na ministerstve 

skompletizovať.  

 

p. Reštei, predseda Rady starostov – Je to list generálneho riaditeľa sekcie verejnej správy 

a predpokladal, že bol doručený aj magistrátu. 

 Mimo záznam nastala diskusia medzi starostami a následne sa zhodli na tom, že každá 

mestská časť pripraví a zašle požadované stanovisko z ministerstva individuálne. 

 Opýtal sa starostov aj na čas zvolávania zasadnutí Rady starostov a väčšinou sa zhodli, 

aby tieto rokovania boli zvolávané na 9.00 hod. 

 

p. Bauer, starosta MČ Košice – Západ: Na základe už schváleného rozpočtu v jeho mestskej 

časti, kedy vychádzali z prognóz ministerstva financií, bolo by vhodné a dobré, aby 

starostovia jednotlivých mestských časti dostali informáciu o výške poskytnutia financií 

z podielových daní z mesta skôr, ako v apríli. Je to pre starostov potrebné, aby vedeli 

s čím majú rátať, či tie príjmy budú výrazne vyššie, alebo výrazne nižšie, alebo či budú 

na úrovni z minulého roka. 
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p. Lenártová, námestníčka primátora mesta Košice – Nakoľko sa rozpočet koncipuje, nemôže 

podávať nepodložené informácie, ale garantovala, že na najbližšom rokovaní Rady 

starostov bude prítomný p. primátor, alebo p. námestník a ohľadne otázok k rozpočtu im 

budú poskytnuté aj konkrétnejšie údaje. 

 

p. Jenčová, starostka MČ Košice – Nad jazerom: Opýtala sa, či by sa nevedeli dohodnúť na 

tom, že tie príjmy pre jednotlivé mestské časti z podielových daní, aby zostali 

minimálne na úrovni minulého roka pred krátením a týmto by si vedeli naplánovať veci 

a pracovať s prípravou skôr, ako až v apríli. Ešte raz sa opýtala, či to zostane na úrovni 

minulého roku. 

 

p. Lenártová, námestníčka primátora mesta Košice – Uviedla, že áno, zostane to minimálne na 

úrovni minulého roku. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov – Na rokovaní mestskej rade z úst p. námestníka Lazára 

odznelo, že mestské časti v roku 2011 neklesnú pod úroveň roku 2010, čiže to, čo bolo 

v roku 2010 pred úpravami schválený návrh prerozdelenia podielových daní, má byť 

zagarantované aj pre tento rok. Uviedol, že zatiaľ sa hovorí o základnej filozofii 

prerozdelenia podielových daní, bez transferov. Tie sa budú riešiť až na základe vývoja 

financií v rámci mesta. 

 

p. Krištof, starosta MČ Košice – Barca: Zaujímal sa o termín príchodu podielových daní, či to 

zostáva k 20-tému. 

 

p. Reštei, predseda Rady starostov – Nakoľko zo strany starostov neboli žiadne podnety, 

ukončil tento bod.  

 

*   *   * 
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Záver rokovania 

 

Program 2. rokovania Rady starostov v Košiciach sa vyčerpal a predseda Rady starostov 

Rudolf Reštei rokovanie ukončil a starostom oznámil, že najbližšie sa stretnú 31.3.2011. 

 

 

 

 

 

 

 

 

                Rudolf Reštei 

        predseda Rady starostov 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zápisnica vyhotovená dňa 24. 2. 2011 

Za správnosť: Blanka Lukáčová 

 

 

 

 

 

Overovatelia zápisnice: 

 

 

Monika Puzderová .........................................  Podpísala dňa: 31.3.2011 

 

Ing. Ján Kupec .........................................  Podpísal dňa:  21.3.2011 
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6 Odňatie pozemkov na území Mestského parku zo správy Mestskej časti Košice – Staré 
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6 Zverenie nehnuteľností do správy Správe mestskej zelene v Košiciach – lokalita 

ohraničená ulicami Národná trieda, Kustrova, Odborárska, Čárskeho a Hlinkova 

6 Zverenie nehnuteľností v k. ú. Južné mesto (lokalita Šoltésova – Milosrdenstva ul., 

Mudroňova – Rastislavova, Turgenevova ul.) do správy SMsZ v Košiciach a MČ 
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